

ԲՈՎԱՆԴԱՎՈՒԹՅՈՒՆ **CONTENTS** **СОДЕРЖАНИЕ**

ԻՐԱՎԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, JURISPRUDENCE, ЮРИСПРУДЕНЦИЯ

Միլենա Հայրապետյան. Օպերատիվ-հետախուզական գործունեությունը կարգավորող նորմերի ընկալման և մեկնաբանման որոշ հիմնախնդիրներ (հայերեն).....9
Milena Hayrapetyan. Some Problems of Understanding and Interpreting the Norms Governing Operational Investigative Activities (in Armenian)
Милена Айрапетян. Некоторые проблемы понимания и интерпретации норм, регулирующих оперативно-розыскную деятельность (на армянском)

Հերբերտ Հարությունյան. Տեղական ինքնակառավարման մարմինների սահմանադրական պատասխանատվության հիմնահարցերը Հայաստանի Հանրապետությունում (հայերեն).....21
Herbert Harutyunyan. Basic Issues of Constitutional Responsibility of Local Self-Government Bodies in the Republic of Armenia (in Armenian)
Герберт Арутюнян. Основные вопросы конституционной ответственности органов местного самоуправления в Республике Армения (на армянском)

ՊԱՏՄՈՒԹՅՈՒՆ, HISTORY, ИСТОРИЯ

Արա Ազատյան, Վլադիմիր Պողոսյան. Ելիզավետպոլի նահանգի Ղազախ գավառի ժողովրդագրական պատկերը 19-րդ դարի վերջին (հայերեն).....31
Ara Azatyan, Vladimir Poghosyan. Demographic Picture of the Population of the Ghazakh District of Elizavetpol Province at the End of the 19th Century (in Armenian)
Ара Азатян, Владимир Погосян. Демографическая картина населения Казахской провинции Елизаветпольской губернии в конце XIX века (на армянском)

Մերի Նաջարյան, Հրանուշ Սահակյան. Գերմանա-հայկական ընկերության գործունեությունը երկրորդ աշխարհամարտի ժամանակաշրջանում և նրա լուծարումը (1939-1956 թթ.) (հայերեն).....44
Meri Najaryan, Hranush Sahakyan. Activities of the German-Armenian Society During World War II and its Dissolution (1939-1956) (in Armenian)
Мери Наджарян, Грануш Саакян. Деятельность немецко-армянского общества во время Второй мировой войны и его роспуск (1939-1956 гг.) (на армянском)

ՔԱՂԱՔԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ՄԻՋԱԶԳԱՅԻՆ ՀԱՐԱԲԵՐՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ
POLITICAL SCIENCE, INTERNATIONAL RELATIONS
ПОЛИТОЛОГИЯ, МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ

Վահե Չարգարյան. Եվրոպական գործիքակազմը Էթնոքաղաքական լարվածությունների հաղթահարման ճանապարհին (հայերեն).....57
Vahe Zargaryan. European Tools for Overcoming Ethno-Political Tensions (in Armenian)
Варе Заргарян. Европейские инструменты преодоления этнополитической напряженности (на армянском)

Ժաննա Հարությունյան. Էլեկտրոնային կառավարման հասունության մոդելը թվային փոխակերպման օրակարգի համատեքստում (հայերեն).....71
Zhanna Harutyunyan. The E-Governance Maturity Model in the Context of the Digital Transformation Agenda (in Armenian)
Жанна Арутюнян. Модель зрелости электронного управления в контексте повестки дня цифровой трансформации (на армянском)

Շարեն Ղազարյան. ՀՀ-Վրաստան քաղաքական հարաբերությունների զարգացման դինամիկան հետխորհրդային շրջանում (անգլերեն).....88
Karen Ghazaryan. The Dynamics of Development of RA-Georgia Political Relations in the Post-Soviet Period (in English)
Карен Казарян. Динамика развития политических отношений РА-Грузия в постсоветский период (на английском)

Աննա Սիսոյան. «Տեղեկատվական պատերազմ» հասկացության հարցի շուրջ (հայերեն).....102
Anna Sisoyan. On The Concept of Information Warfare (in Armenian)
Анна Сисоян. К вопросу о понятии информационной войны (на армянском)

ԱՐԵՎԵԼԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ORIENTAL STUDIES, ВОСТОКОВЕДЕНИЕ

Գոր Հովհաննիսյան. «Քաղաքական իսլամի» զարգացման միտումները Թուրքիայում 21-րդ դարում. Բարօրություն կուսակցության «վերադարձը» (հայերեն).....116
Gor Hovhannisyanyan. Development Trends of "Political Islam" in Turkey in the 21st Century: New Welfare Party (in Armenian)
Гор Оганесян. Тенденции развития «Политического ислама» в Турции в 21 веке: новая партия благоденствия (на армянском)

ԼԵԶՎԱԲԱՆՈՒԹՅՈՒՆ, LINGUISTICS, ЛИНГВИСТИКА

Գուրգեն Խաչատրյան, Գայանե Չոփուրյան. Կրկնաբաղադրյալ ժամանակաձևերի արտահայտությունը 12-16-րդ դարերի հայերեն վիմական արձանագրություններում (հայերեն).....134
Gurgen Khachatryan, Gayane Chopuryan. The Expression of Double-Complex Tenses in the Armenian Epigraphic Inscriptions of the 12-16th Centuries (in Armenian)
Гурген Хачатрян, Гаяне Чопурян. Выражение двухкомпонентных времен в армянских надписях 12-16 вв. (на армянском)

Վարդուհի Ղուկասյան. Դիվանագիտական դիսկուրսի լեզվահաղորդակցական առանձնահատկությունները (հայերեն).....144
Varduhi Ghukasyan. Linguo-communicative Characteristics of Diplomatic Discourse (in Armenian)
Вардуи Гукасян. Лингвокоммуникативные характеристика дипломатического дискурса (на армянском)

ԳՐԱԿԱՆԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, LITERATURE STUDY, ЛИТЕРАТУРОВЕДЕНИЕ

- Վարդուհի Բալոյան.** Թարգմանական մանկագրությունը հայկական առաջին աշակերտական պարբերականներում (հայերեն).....154
Varduhi Baloyan. Translated Children's Literature in the First Armenian Children's Periodicals (in Armenian)
Вардуи Балоян. Переводная детская литература в первых армянских школьных журналах (на армянском)

ՀՈԳԵԲԱՆՈՒԹՅՈՒՆ, PSYCHOLOGY, ПСИХОЛОГИЯ

- Նարինե Հարությունյան, Իրինա Մարկարյան.** Երիտասարդների ամուսնական զուգընկերոջ ընտրության հոգեբանական առանձնահատկությունները համացանցային տիրույթում (հայերեն).....163
Narine Harutyunyan, Irina Markaryan. Psychological Characteristics of Young People's Partner Selection in the Internet Domain (in Armenian)
Нарине Арутюнян, Ирина Маркарян. Психологические особенности выбора брачного партнера молодыми людьми в интернет-пространстве (на армянском)
- Արմինե Իսկաջյան.** Սոցիալական ցանցերից կախվածության և անձնային գծերի փոխհարաբերակցությունը դեռահասների շրջանում (անգլերեն).....178
Armine Iskajyan. The Relationship between Social Media Addiction and Personality Traits among Adolescents (in English)
Армине Искаджян. Взаимосвязь зависимости от социальных сетей и характеристик личности у подростков (на английском)

ՄԱՆԿԱԿԱՐԺՈՒԹՅՈՒՆ, PEDAGOGY, ПЕДАГОГИКА

- Սոսի Գարողանյան.** Ուսուցչի խարիզման և ներշնչանքը որպես ուսումնական գործընթացի կարևոր գործոններ (անգլերեն).....188
Sossy Karoghlanian. Teacher's Charisma and Suggestion as Important Factors in the Learning Process (in English)
Соси Карогланиян. Харизма и воодушевление учителя как важные факторы в процессе обучения (на английском)

ՏՆՏԵՍԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ, ECONOMICS, ЭКОНОМИКА

- Լուսյա Գալոյան.** Գյումրի համայնքի 2023 թ. բյուջեի կատարողականի գնահատման հետքերով. փաստեր և եզրահանգումներ (հայերեն).....195
Lusya Galoyan. In the Spirit of Evaluating Budget Implementation of Gyumri Community, 2023: Facts and Conclusions (in Armenian)
Люся Галоян. Оценка исполнения бюджета общины Гюмри в 2023 году: факты и выводы (на армянском)
- Անդրանիկ Մարգարյան.** Առողջության համապարփակ ապահովագրության համակարգի ազդեցությունները ՀՀ բնակչության եկամուտների ներառական բաշխման ու անհավասարության հաղթահարման համատեքստում (հայերեն).....205

Andranik Margaryan. The Effects of the Universal Health Insurance System in the Context of Inclusive Distribution of Income of the RA Population and Overcoming Inequality (in Armenian)

Андраник Маргарян. Эффекты всеобщей системы медицинского страхования в контексте инклюзивного распределения доходов населения РА и преодоления неравенства (на армянском)

Դիանա Մարտիրոսյան. Համայնքային բյուջեների թափանցիկության միջազգային մոդելները և դրանց հնարավոր կիրառումը Երևան քաղաքում (հայերեն).....221

Diana Martirosyan. International Models of Transparency of Community Budgets and Their Possible Application in the City of Yerevan (in Armenian)

Диана Мартиросян. Международные модели прозрачности общинных бюджетов и возможности их применения в городе Ереване (на армянском)

Ինեսա Նուշիկյան. Ավտոմատացված նորարարական վճարային համակարգերի հիմնական տեսակները և դրանց դերը բանկային համակարգում (անգլերեն)229

Inesa Nushikyan. Key Types of Automated Innovative Payment Systems and Their Significance in the Banking Sector (in English)

Инеса Нушикян. Основные виды автоматизированных инновационных платежных систем и их роль в банковской системе (на английском)

«ԳԻՏԱԿԱՆ ԱՐՑԱԽ» պարբերականի հոդվածների ձևավորման պահանջները242

The requirements for the journal «SCIENTIFIC ARTSAKH».....244

Требования к оформлению статей журнала «НАУЧНЫЙ АРЦАХ»246